

# 113 年雲林縣農會「啡嚕筍友 2.0 食農教育計畫」

一、辦理依據：113 年雲林縣食農教育推動計畫

二、辦理目的：本次食農教育體驗將透過參觀雲林在地咖啡種植園與竹筍產地，並且親手體驗咖啡烘焙與竹筍醬製作，增進對本地農業的認識，並深入了解永續農業及食農文化。此活動不僅期望推廣雲林縣的優質農產品，還希望藉由體驗式學習，激發年輕人對農業的關注與興趣，培養對農業環境的尊重與熱愛。

三、辦理單位：

(一)輔導單位：雲林縣政府

(二)主辦單位：雲林縣農會

(三)協辦單位：古坑鄉農會、谷泉咖啡莊園及古坑大埔 筍友部落

四、參加人員：以大學生及外籍學生為主，限額 30 名

五、時間及地點：

(一)時間：113 年 11 月 24 日 (星期日) 10:00-15:20

(二)地點：

1. 10:00~12:00~谷泉咖啡莊園 (雲林縣古坑鄉荷苞村尖山坑 60 號)

2. 12:20~15:20~古坑大埔 筍友部落 (古坑鄉大埔路 1-28 號)

六、交通方式：

1. 07:30~ 搭乘遊覽車--中興大學 (台中市南區興大路 145 號) 門口

2. 08:20~ 搭乘遊覽車—東海大學 (台中市西屯區台灣大道四段 1727 號) 門口

3. 09:30~ 搭乘遊覽車—雲林科技大學 (雲林縣斗六市大學路三段 123 號) 門口

4. 自行前往谷泉咖啡莊園 (雲林縣古坑鄉尖山坑路 6 號)，10 點整集合。

七、報名方式：線上報名，至 113 年 11 月 19 日 (星期二) 截止。

中文版 <https://forms.gle/rUWB5hQCK2PW3Q2f7>

英文版 <https://forms.gle/sHtNvi13L4YeLo5c6>

八、費用：新台幣 150 元整(含全程活動費用、來回車資、公共意外險及精美伴手禮)，請攜帶剛好金額現場付現。

### 九、活動內容：

上午先透過谷泉咖啡莊園的導覽了解咖啡的品種和生命週期及生理習性，知道從一顆咖啡種子到一杯咖啡的產出過程並將自身所烘焙的咖啡豆製成耳掛式咖啡，體驗一日咖啡小農；下午再至素有「台灣竹筍王國」美譽之稱的「大埔社區」（筍友部落）享用當季鮮筍主題風味創意料理後，由執行長帶領大家認識竹筍及竹筍產業，並透過手作醬筍體驗，讓竹筍的風土滋味縈繞在舌尖與心中。

### 十、活動行程表：

日期	時間	活動名稱	講師/地點
11 月 24 日 星期日	07：30-09：30	集合報到	① 7：30 中興大學 ② 8：20 東海大學 ③ 9：30 雲林科技大學
	09：30-10：00	驅車至谷泉咖啡莊園	車程：30 分鐘
	10：00-12：00	從一顆種子到一杯咖啡	莊園主-劉易騰先生 谷泉咖啡莊園
	12：00-12：20	驅車至筍友部落	車程：20 分鐘
	12：20-13：20	午餐饗宴	鮮筍風味創意料理
	13：20-14：20	認識竹筍及竹筍產業	執行長-吳孟儒先生 古坑大埔 筍友部落
	14：20-15：20	醬筍 DIY	

# " Coffee & Bamboo Delights: A Farm-to-Table Experience "

**1. Basis for Implementation:** 113th Yunlin County Agricultural Education Promotion Plan

**2. Purpose of Implementation:** This agricultural education experience involve visiting local coffee plantations and bamboo shoots in Yunlin. Participants will also have hands-on experience in coffee roasting and bamboo shoot sauce making, enhancing their understanding of local agriculture. The event aims not only to promote high-quality agricultural products from Yunlin County but also to inspire young people's attention and interest in agriculture through experiential learning. It seeks to cultivate respect and love for the agricultural environment. Agricultural concerns and interests, cultivating respect and love for the agricultural environment.

### **3. Activity partners :**

- (1) Advisor : Yunlin County Government
- (2) Organizer: Yunlin County Farmers' Association
- (3) Co-organizers: Gukeng Township Farmers' Association, Guquan Coffee Manor, and Bamboo Tribe

**4. Participants:** Mainly university students and international students, limited to 30 people.

### **5. Transportation options:**

- (1) **07:30~** Board the tour bus--National Chung Hsing University (No. 145, Xingda Road, South District, Taichung City) entrance
- (2) **08:20~** Board the tour bus--Tunghai University (No. 1727, Section 4, Taiwan Boulevard, Xitun District, Taichung City) entrance
- (3) **09:30~** Board the tour bus--National Yunlin University of Science and Technology (No. 123, Section 3, University Road, Douliu City, Yunlin County) entrance
- (4) **Gather at 10:00~**Go to Guquan Coffee Manor by yourself (No. 60, Jianshan Pit Road, Gukeng Township, Yunlin County).

**6. Registration method:** Online registration, deadline is November 19th, 2024.

Chinese version : <https://forms.gle/rUWB5hQCK2PW3Q2f7>

English version : <https://forms.gle/sHtNvi13L4YeLo5c6>

**7. Cost:** NT\$150 per person. (Includes all activity expenses, round-trip transportation costs, public accident insurance, and exquisite souvenirs) Please bring the exact amount to pay in cash on site.

**8. Activity content:** In the morning, we will first learn about the process from a coffee seed to a cup of coffee, and make drip coffee with the coffee beans we roast ourselves, experiencing a day as a coffee farmer; in the afternoon, we will go to the Bamboo Tribe to enjoy seasonal fresh bamboo shoot-themed creative dishes, followed by a session led by the CEO to learn about bamboo and the bamboo industry, and through a hands-on bamboo shoot pickling experience, let the flavors of bamboo shoots linger on our tongues and in our hearts.

**9. Activity Schedule:**

Date	Time	Activity content	Instructor/Location
<b>24th November Sunday</b>	07 : 30-09 : 30	Gather for check-in	① 7 : 30 National Chung Hsing University ② 8 : 20 Tunghai University ③ 9 : 30 National Yunlin University of Science and Technology
	09 : 30-10 : 00	Go to Guquan Coffee Manor	required time: 30 minutes
	10 : 00-12 : 00	From a Seed to a Cup	<b>Coffee Manor Owner - Mr. Liu Yiteng</b> Guquan Coffee Manor
	12 : 00-12 : 20	Go to Bamboo Tribe	required time: 20 minutes
	12 : 20-13 : 20	Sumptuous Lunch	Creative Cuisine of Fresh Bamboo
	13 : 20-14 : 20	To Know Bamboo and the Bamboo Industry	<b>CEO - Mr. Wu Mengru</b> Bamboo Tribe
	14 : 20-15 : 20	DIY Sauce Bamboo Shoots	